
 

 

Protokół Nr XIV/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 25 listopada 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 13
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 15
55 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 15 innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Tomasz Wyborski – podinspektor ds. pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych i promocji gminy. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 13
00

 otworzył XIV Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprosił radnych za zmianę terminu posiedzenia 

sesji, który na posiedzeniu Komisji Organizacyjnej został ustalony na 29 

listopada na godzinę 10
00

. Konieczność zmiany terminu posiedzenia sesji 

wynikała z konieczności podjęcia w terminie wcześniejszym uchwał 

podatkowych, które w dniu 25 listopada zostaną przesłane do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie o zakresie i formach pracy Ośrodka. 

10. Zapoznanie się z planowanymi taryfami dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Podsumowanie efektów prac remontowych i inwestycyjnych 

realizowanych na terenie Gminy w 2011 roku. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – 

druk nr 87, 

b. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych – druk nr 88, 

c. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości – druk nr 89, 

d. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych na podatek od nieruchomości, rolny i leśny – druk nr 

90, 
e. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 91, 

f. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego 

zakładu budżetowego na 2012 rok – druk nr 92, 

g. w sprawie kierunku działania Wójta Gminy Wierzchowo w zakresie 

zawarcia umowy wykonawczej o rekompensatę dot. realizacji 

inwestycji pn. „Budowa Regionalnego Zakładu Gospodarowania 

Odpadami w Słajsinie, gmina Nowogard” – druk nr 93, 

h. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie – druk nr 94, 



i. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze 

przetargu – druk nr 95, 

j. w sprawie wyznaczenia drugiego przedstawiciela Gminy Wierzchowo 

w Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego -  

druk nr 96, 

k. w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Miast i Gmin Pojezierza 

Drawskiego – druk nr 97, 

l. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2011 rok. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z powyższym uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy zgłosił 

wniosek:  

- o przesunięcie punktu 12 „12. Podjęcie uchwał” po punkcie 3 „3. Przyjęcie 

protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo”. W związku z tą zmianą pkt 

12 otrzymałby nr 4, natomiast dotychczasowe punkty 4-11 otrzymałyby 

odpowiednio nr 5-12. 

- wyłączenie z punktu 12 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – druk 

nr 91 i podjęcie tej uchwały w punkcie 10, ponieważ planowane taryfy będą 

przedmiotem debaty w punkcie 10 porządku obrad, które przedstawi Dyrektor 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie. 

 

Powyższy wniosek Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

wprowadziła zmiany w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XIII 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 października 2011 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z XIII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4 „4. Podjęcie uchwał”. 

 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie 

następujące projekty uchwał: 

 

1) Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Rada 

Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/85/2011 w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zapytał radnych, czy 

poddając pod głosowanie kolejne projekty uchwał może odstąpić od 

czytania ich treści podając nr druku oraz przedmiot uchwały, 

ponieważ radni posiadają treść wszystkich projektów uchwał, które 

szczegółowo analizowali na posiedzeniach swoich Komisji? 

 

Rada przez aklamację na powyższe wyraziła zgodę. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i  



głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/86/2011 w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/87/2011 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości - która stanowi 

załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/88/2011 

w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych na podatek od nieruchomości, rolny i 

leśny - która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

W tym momencie (godz. 13
17

) na salę obrad przybyła radna Helena 

Jutrzenka-Trzebiatowska. Aktualna ilość radnych biorących udział 

w posiedzeniu – 15. 

 

5) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/89/2011 

w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego w 2012r. - która stanowi 

załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XIV/90/2011 w 

sprawie kierunku działania Wójta Gminy Wierzchowo w 

zakresie zawarcia umowy wykonawczej o rekompensatę dot. 

realizacji inwestycji pn. „Budowa Regionalnego Zakładu 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, gmina Nowogard” - 

która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

 

7) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 1 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/91/2011 

w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 



mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 
- która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XIV/92/2011 w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w 

drodze przetargu - która stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

9) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIV/93/2011 

w sprawie wyznaczenia drugiego przedstawiciela Gminy 

Wierzchowo w Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin 

Pojezierza Drawskiego - która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

 

10)Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XIV/94/2011 w 

sprawie zmiany Statutu Związku Miast i Gmin Pojezierza 

Drawskiego - która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

11)Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XIV/95/2011 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 - 

która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 13
30

 – 13
40 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i przystąpił do realizacji 

punktu 5. 

 

Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny Jan Łuczak. Obecnych na 

posiedzeniu sesji – 14 radnych. 

 

 



Ad. 5 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 15 do nin. protokołu radni otrzymali w dniu sesji.  

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie informację na temat prac Rady w 

okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Ponadto Przewodniczący poinformował, że zgodnie z podjętym ustaleniem na 

ostatniej sesji wystąpił w imieniu Rady Gminy do Starosty Drawskiego z 

pismem w sprawie wyrażenia woli dalszej współpracy w zakresie remontu i 

utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Wierzchowo, składając 

jednocześnie propozycję wspólnej realizacji następujących zadań: 

 

1. Poszerzenie z przebudową pobocza drogi powiatowej do Świerczyny, na 

odcinku od zjazdu z drogi wojewódzkiej 177 do krzyża w Świerczynie. 

2. Pilne wykonanie oznakowania poziomego (linii rozgraniczającej pasy 

ruchu) na nowo wyremontowanej drodze z Ostrowic do Kalisza Pom. 

3. Rozważenie potrzeby ustawienia słupków kilometrowych przy w/w 

drodze. 

4. Dokończenie prac nad zagospodarowaniem terenu przy kościele i 

pomniku w Wierzchowie. 

5. Remont i poszerzenie drogi wraz z budową chodników na drodze w 

Wierzchowie, od ronda na Żabinek do Komisariatu Policji w 

Wierzchowie. 

6. Przystąpienie do prac projektowych nad przebudową dróg powiatowych 

na odcinku od Osieka Drawskiego poprzez Wierzchowo, Żabin, Nowe 

Laski do połączenia z drogą wojewódzką 177 Czaplinek-Mirosławiec. 



7. Dalsza budowa lub naprawa chodników na terenie naszej gminy z 

udziałem finansowym gminy. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 11 stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 11 stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 12 stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 11 stanowi załącznik nr 20 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym interpelację pisemną złożyli Radni: 

 

Radny Kazimierz Pajor – „ Do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim. Zwracam się z prośbą o zmianę tablic na drogach wjazdowych do 

miejscowości Wierzchowo. Według mojego rozeznania tablice miejscowości 

powinny być koloru zielonego i pod nimi lub w pobliżu znajdować się tablice 

białe D-42 informujące o terenie zabudowanym. Tylko tego typu tablice 

nakazują kierowcom poruszanie się po miejscowości Wierzchowo do 50 km/h.” 

 

Radna Genowefa Rosochowata – „ Interpelacje kieruję do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim. Proszę o usunięcie pni drzew w Żabinie 

Kolo sklepu Pana Ambroziak i przy posesji Pana Prymuli.” 



Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych na dzisiejszej sesji chciałby 

zadać pytanie lub złożyć interpelacje. 

 

Interpelacje zgłosili: 

 

Radny Wiktor Majda złożył jedną interpelację na piśmie o treści: 

 

1. „Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o rozważenie 

możliwości położenia płytek chodnikowych na przystanku autobusowym 

w Osieku Drawskim. Prośbę swą motywuje tym, że kierowcy PKS 

przewożący dzieci do szkół w Wierzchowie są bardzo niezadowoleni z 

tego, że wsiadające dzieci i młodzież wnoszą duże ilości ziemi do 

wewnątrz autobusu. Proszę o pozytywne załatwienie mojej prośby.” 

 

Radna Jolanta Augustyniak zgłosiła ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. W imieniu mieszkańców miejscowości Radomyśl proszę o 

ustawienie tablicy informacyjnej z nazwą miejscowości Radomyśl 

na wysokości posesji o numerach 1-3, zamieszkałych między 

innymi przez p.Lipińską i p.Kobelczuka (używana kiedyś nazwa 

tego terenu zabudowanego, to Komorno). 

Wymienione posesje przynależą do Radomyśla, ale technicznie nie 

jest to uregulowane, ponieważ tablica z nazwą miejscowości 

ustawiona jest przed miejscowością Radomyśl i swoją informacją 

nie obejmuje posesji nr 1-3. Problem polega na tym, że pogotowie 

ratunkowe, które przyjeżdża, dużo czasu traci na poszukiwanie 

mieszkańców wymienionych posesji. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie jedną interpelację o 

treści: 

1. Wyłożyć płytkami: 

a) teren pod koszami do selektywnej zbiorki 

odpadów, usytuowanych przed przejazdem 

kolejowym oraz w okolicach byłej poczty w 

Świerczynie, 

b) teren dwóch przystanków autobusowych 

zlokalizowanych w okolicach Nadleśnictwa 

oraz Zakładu Przemysłu Drzewnego w 

Świerczynie. 

 

 

 

Radny Marek Banaszek złożył dwie interpelacje na piśmie o treści: 



 

1. Zainstalować znaki drogowe ograniczające prędkość do 

40 km/h w miejscowości Nowe Laski z uwagi na skargi 

mieszkańców oraz wniosek. Nadmierna prędkośc 

stwarza zagrożenie dla zdrowia i życia mieszkańców i 

uczestników ruchu drogowego. 

2. Przestawić znak informujący o kierunku jazdy do 

miejscowości Złocieniec, gdyż znak ten znajduje się za 

skrzyżowaniem, a nie przed. Wielu uczestników ruchu 

drogowego wjeżdża w drogę prowadzącą na pole i do 

lasu, dalej jest to droga polna do Mirosława. 

 

Radny Stefan Żolynia przypomniał Dyrektorowi Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej p.J.Doroszukowi o uprzątnięciu plakatów ze ścian przystanków 

autobusowych oraz podjęcie działań przeciw naklejaniu plakatów, np. 

wywieszenie ogłoszeń zabraniających wieszanie jakichkolwiek plakatów. 

 

Wobec braku zgłoszeń dalszych interpelacji i zapytań, Przewodniczący Rady 

zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr 

Paszkiewicz przedłożył pisemna informację na temat: „Zakres i formy pracy 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie.” 

Kierownik szczegółowo przedstawił okres sprawozdawczy od stycznia do 

września 2011r. z jednoczesnym podaniem planu i kwoty realizacji zadań 

pomocy społecznej. Szczegółowo przedstawił również formy pomocy – 

informacja pisemna stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Pierwszy, zabierając głos stwierdził, że czerpanie pomocy z GOPS, dla 

niektórych osób, stało się sposobem na życie na koszt gminy, często pomoc nie 

przynosi efektów, należałoby zastanowić się nad racjonalnością wydatkowania 

środków. 

 



Radny Stefan Żołynia zapytał, czy osoby skierowane na szkolenia lub kursy w 

ramach aktywizacji osób bezrobotnych mają zapewnioną pracę, bo tylko wtedy 

taki kurs ma sens. 

 

Kierownik GOPS odpowiedział, że przeważnie są to sprawy narzucone, 

ponieważ osoby bezrobotne nie chcą chcieć, osoby te po prostu są wyciągane na 

kursy. Pracownicy GOPS mają dobre rozeznanie, które rodziny należy 

aktywizować. Projekt na aktywizacje jest pisany przez pracowników GOPS 

corocznie, środki dostajemy dopiero w czerwcu, dopiero wtedy można 

organizować kursy. Co roku kilka osób dostaje pracę, np. w charakterze pilarza 

(czy pracują oni na pełnych etatach, tego Kierownik nie wie), wielu osobom 

udzielono pomocy przy wyrobieniu renty. 

 

Radny Janicki zapytał, ile pieniędzy GOPS przeznacza na zasiłki? 

 

Kierownik GOPS odpowiedział: ok. 30% budżetu gminy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11.  

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkieiwcz poprosił Dyrektora Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie o przedstawienie i uzasadnienie 

zaproponowanych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 

Dyrektor poinformował, że taryfy stanowią zestawienie cen i opłat za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie działania 

GZGK w Wierzchowie. Kalkulacje niezbędnych przychodów przeprowadzono 

na podstawie: 

 zarządzenia Nr 69/2011 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 19.09.2011r. w 

sprawie 

 ewidencji księgowej. 

 przedstawionych cenników usług badania wody przeznaczonej do 

spożycia przez ludzi w ramach kontroli wewnętrznej, 

 prognozowanego wzrostu cen na 2012 r. w zakresie cen energii 

elektrycznej, 

 uzasadnionych potrzeb zakupu materiałów i usług, 

 kosztów eksploatacji i utrzymania urządzeń, 

 wielkości sprzedaży wody, 

 ilości odprowadzanych ścieków, 

 liczby odbiorców. 



W taryfie uwzględniono również planowane koszty na energię elektryczną, 

które Zakład poniesie w 2012r. w związku z przekazaniem mu w użytkowanie 

przez Urząd Gminy nowych przepompowni w Wierzchowie i Żabinku. 

Koszty rzeczowe planowane w 2012r.: 

- zakup wodomierzy głównych do wymiany, 

- naprawa dachów i elewacji w hydroforniach: Nowe Laski i Garbowo, 

- w miarę posiadanych środków uszczelnienie komór podciśnieniowych w 

przepompowni ścieków, 

- zakup i remont pomp do studni wodociągowych, 

- zakup i remont pomp kanalizacyjnych, 

- naprawa i zakup czopów szczotek napowietrzających, 

- kontynuacja montażu zasuw odcinających poszczególne odcinki sieci 

wodociągowej – wodociąg Wierzchowo, 

- bieżące naprawy mające na celu utrzymanie ciągłości dostawy wody i odbioru 

ścieków. 

Zaproponowane taryfy pozwolą GZGK na zapewnienie zdolności produkcyjnej 

użytkowanych urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, utrzymanie 

ciągłości dostaw wody i odbioru ścieków w sposób ciągły, w wymaganej ilości i 

jakości. 

Ponadto Dyrektor poinformował, że już bardziej nie da się oszczędzać, 

ponieważ starzeje się sieć. Następnie przedstawił zaproponowane taryfy: 

1. Cena za dostarczoną wodę: 

a) gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy – 2,70 zł/m
3
 z 

podatkiem VAT, 

b) przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji – 3,24 

zł/m
3
 z podatkiem VAT. 

2. Cena za odebrane ścieki: 

a) gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy – 4,81 zł/m
3
 z 

podatkiem VAT, 

b) przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji – 5,40 

zł/m
3
 z podatkiem VAT. 

 

O godz. 15
25

 na salę obrad powrócił radnych Jan Łuczak. Aktualna ilość 

radnych biorących udział w posiedzeniu – 15. 

 

Przewodniczący Rady podsumowując wystąpienie Dyrektora GZGK 

powiedział, że zaproponowana taryfa za wodę nie jest wysoka. Do 

przedstawionych taryf Komisje Rady Gminy nie wniosły uwag. Następnie 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 



podjęła uchwałę Nr XIV/96/2011 w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków - 

która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Informację na temat prac remontowych i inwestycyjnych realizowanych na 

terenie Gminy w 2011r. złożył Sekretarz Gminy – Tomasz Suchoński. 

Pisemna informacja stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

Do powyższej informacji nikt nie zgłosił zapytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 

Interpelacje zgłoszone na sesji 25 listopada br. zostaną przekazane do realizacji i 

zostaną udzielone na nie odpowiedzi pisemne. 

 

Radny Kazimierz Pajor poinformował, że otrzymał odpowiedź z Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, która zupełnie nie dotyczy zgłoszonej 

interpelacji, a dotyczyła ona remontu pobocza drogi powiatowej w Wierzchowie 

– ulica Leśna, najprawdopodobniej Dyrektor ZDP nie zrozumiał treści 

zgłoszonej interpelacji. 

 

Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady, w imieniu Kierownika Biblioteki Publicznej w 

Wierzchowie zakomunikował, że 29 listopada br. o godz. 14
00

 w sali wiejskiej w 

Świerczynie odbędzie się spotkanie na temat 30 Rocznicy wprowadzenia stanu 



wojennego. Spotkanie organizuje IPN Biuro Edukacji Publicznej, wykład 

poprowadzi p.Michał Rucyński. 

Następnie Przewodniczący powiedział, że Rada Gminy w miesiącu grudniu 

zajmować się będzie praktycznie tylko projektem budżetu. Zapytał, jaki jest sens 

by Komisje Rady na temat analizy projektu budżetu, spotykały się osobno, czy 

nie lepiej ograniczyć spotkania do jednego wspólnego posiedzenia wszystkich 

Komisji i wypracować wspólną opinię. 

Rada przez aklamację poparła propozycję Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady zaproponował Komisji Bezpieczeństwa spotkanie z 

Kierownikiem Posterunku Policji i Strażnikiem Straży Gminnej w sprawie 

omówienia spraw bezpieczeństwa, jak p.Strażnik widzi organizację swojej 

pracy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

zamknął punkt 14 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad XIV sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 15.
55

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. T.Wyborski  ………………… 

 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


